
 
 
 
 
Festival Brána 
 
V každém hodnocení činnosti má své místo i Brána. Festival Brána, který jako Česká 
tábornická unie vyhlašujeme a pořádáme pro děti a mládež do 18 let. Jejím smyslem 
je jednak rozvoj hudebnosti, zpěvnosti, zdravé soutěživosti mezi dětmi, jednak rozvoj 
dobrých kamarádských mezilidských vztahů chápání kulturních hodnot. Je rovněž 
přímo propojená s Portou, další velmi významnou kulturní událostí naší organizace.  
 
Myslím, že díky nezměrnému úsilí pořadatelů oblastních kol či pořadatelů celostátního 
finále se z této akce stala vlajková loď ČTU a udržuje si vysokou kvalitu, její účastníci 
na ni rádi vzpomínají a v kombinaci s táborem na Lipnici umožňuje dětem a mládeži, 
aby její motto bylo naplňováno na maximální možnou míru. V uplynulém období se i 
tento festival musel vypořádat s mnoha omezeními, která postihla naši společnost. 
Pořadatelé však ukázali, že i s tím si umí poradit a zajistili vše tak, aby všechny ročníky 
bez přetržky proběhly. Vyzkoušeli jsme si i to, že soutěžit mohou děti i v on-line 
prostředí. Pořadatelům patří nejen ode mě velký dík a jsem rád, že se i na poli kultury 
může ČTU něčím pochlubit. 
 
Příští rok nás čeká jubilejní 35. ročník. V této souvislosti si však musíme říct, že i Brána 
něco stojí a ČTU na ni dává poměrně velké množství prostředků, které jsou jí na činnost 
poskytovány z dotací MŠMT. Letos jsme museli přikročit k tomu, že jsme částku museli 
radikálně snížit, což se samozřejmě promítá do toho, jak Brána vypadá a jak se 
prezentuje dál. Je proto třeba si co nejdříve říci, jakou ji chceme mít a k tomu dodat i 
ono nepopulární – za kolik. Rád bych, aby zmiňované jubileum v příštím roce bylo na 
potřebné úrovni a peníze jsme našli a současně, abychom pro další léta dali jasná 
pravidla, za jakých se soutěž má konat. 
 
Tolik tedy stručně k Bráně a ještě jednou děkuji všem těm, kteří se o ni starali, starají 
a doufejme, že i starat budou.  
 
 
Náčelník 
Zpráva pro 16. sněm 
 
 


